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درختان جنگل های کهگیلویه و بویراحمد که بیشتر 
آن ها را گونه ارزشــمند بلوط تشکیل می دهد این 

روز ها زیر تیغ اره سودجویان در حال تاراج است.
به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، براســاس آخرین 
برآوردی که پارسال از سوی کارشناسان انجام شده ارزش 
مادی اکولوژیکی هر درخت بلوط ۵۰ تا ۱۰۰ ســاله حدود 
۲۰۰ هــزار دلار )یعنی مبلغی معادل بیــش از ۲میلیارد 
تومــان( اســت، اما برخی افراد ســودجو ایــن گونه های 

ارزشمند را برای کسب درآمدی اندک قطع می کنند.
داســتان غم انگیز درختان رعنایی که ســالیان متمادی 
در گذر روزگار مشــق زندگی کرده انــد و حالا این چنین 
بی رحمانه سلاخی می شوند دل هر انسان طبیعت دوستی 
را به درد می آورد. این روز ها در جنگل های بکرترین نقاط 
اســتان کهگیلویه و بویراحمد به جای نغمــه پرندگان و 
خروش آب هــای روان صدای اره برقی برای قطع درختان 
جنگلی طبیعت دوســتان را با فریاد بیداد درختان همنوا 
کرده است.سودجویان حتی در جا هایی که راه ها سختگذر 
است چهارپایانی، چون الاغ را برداشته و چوب های درختان 
قطع شــده را بر گرده آنان گذاشته و گاهی هم در همان 

جنگل چوب ها را تبدیل به زغال می کنند.
معاون اداره حفاظت محیط زیســت گچساران با اشاره به 
اینکه یک متخلف ســودجو که چنــد هفته پیش اقدام به 
قطع۲۰ اصله درخت کهنســال بلوط کرده بود دستگیر و 
با همکاری دادســتان روانه زندان شد گفت: راه برون رفت 
از تاراج جنگل های زاگرس فرهنگ سازی و آگاهی بخشی 
به جوامع محلی است.قدرت علی پور با اشاره به اینکه این 
متخلف عرصه های طبیعی منطقه حفاظت شده دیل اقدام 
به قطع درختان بلوط کرده بود افزود: در خانه این فرد یک 

دستگاه اره برقی و ٩ تن هیزم کشف شد.
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری کهگیلویه 
و بویراحمــد گفت:با وجود تلاش هــای نیرو های حفاظت 
محیط زیســت و منابــع طبیعی، اما پراکندگی، وســعت 
جنگل ها و کمبود نیرو های قرقبان باعث شــده که قاچاق 
چوب در جنگل های استان ادامه داشته باشد.گودرز باقری 

فرد تاکید کرد: وجود راه های دسترســی که برای عشــایر 
ایجاد شــده منجر به افزایش قطع درختان جنگلی شــده 
و تلاش های منابع طبیعی با بســتن برخــی راه ها نتیجه 
دلخواه را نداشته اســت.وی تاکید کرد: با وجودی که هر 
ساله در کمیته فنی استان میزان جریمه ها تعیین می شود، 
اما جریمه های پیش بینی شده برای قطع درختان جنگلی 

بازدارندگی قابل قبولی ندارد.
باقری فرد تاکید کرد: هم اکنون ســودجویان به ازای هر 
کیلوگرم هیزم خشک ۱۵۰ هزار تومان، هیزم تر ۱۷۰ هزار 
تومان و زغال ۳۰۰ هزار تومان جریمه می شــوند.مدیر کل 
منابع طبیعــی وآبخیزداری کهگیلویــه و بویراحمدگفت: 
تلاش هــای زیادی برای پیشــگیری از قاچــاق چوب در 
جنگل های استان می شود به طوری که همین روز گذشته 
۱٩ کــوره تولید زغال در منطقه ســرتنگ عزیزی لوداب 
از توابع این اســتان کشف شــده است.سعید جاوید بخت 
افــزود: در پی گزارش های مردمی مبنی بر وجود کوره های 

زغــال و قاچاق چوب ایــن موضوع با همکاری دســتگاه 
قضایی کهگیلویه و بویراحمد در دســتور کار قرار گرفت.
وی اضافه کرد: با همکاری نیروی انتظامی و یگان حفاظت 
منابع طبیعی شهرستان بویراحمد، کوره های زغال کشف 
و ۵۰۰ کیلوگــرم زغال موجود در این کوره ها نیز به منابع 
طبیعی شهرســتان بویراحمد منتقل شد.مدیر کل منابع 
طبیعــی وآبخیزداری کهگیلویــه و بویراحمد همچنین از 
پلمپ کارگاه تولید زغال با چوب بلوط در منطقه دشتروم 
شهرســتان بویراحمد خبر داد.وی افزود: این کارخانه که 
براســاس مجوز باید از چوب های غیرجنگلی برای تامین 
مواد اولیه اســتفاده می کرد با چوب درختان جنگلی اقدام 

به تولید کرده بود.
مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری کهگیلویه و بویراحمد 
از ادامه برخورد با عاملان تهیه و توزیع کنندگان زغال غیر 
مجاز با چوب بلوط خبر داد و گفت: قاچاق چوب درختان 
جنگلی بلوط از مهمترین عوامل تخریب عرصه های جنگلی 

استان محسوب می شــود.مدیرکل حفاظت محیط زیست 
کهگیلویــه و بویراحمد گفت:مشــارکت اداره های محیط 
زیســت و منابع طبیعی برای مقابله بــا تولید کنندگان و 
فروشندگان غیر قانونی زغال افزایش می یابد.اسلام جاودان 
خردافزود: گزارش های دریافتی از سامانه مردمی و رایگان 
۱۵۴۰ حاکی از این است که عده ای سودجو با قطع درختان 
بلــوط اقدام به تولید زغال می کنند و آن را از مســیر های 
مختلفی به اســتان های همجوار قاچاق می کنند.وی بیان 
کــرد: براســاس هماهنگی های انجام گرفته با دادســتان 
شهرستان دنا موضوع زغال به صورت جدی برخورد قانونی 
و قاطع با ســوداگران در دســتور کار دستگاه های اجرایی 
محیط زیســت و منابع طبیعی کهگیلویه و بویراحمد قرار 
گرفته اســت.مدیرکل حفاظت محیط زیست کهگیلویه و 
بویراحمد تصریح کرد: براســاس برنامه ریزی های صورت 
گرفته با مراجع قضایی، این همکاری ها ادامه خواهد یافت 
و تولیــد کنندگان زغال هر لحظه باید منتظر اعمال قانون 
باشند.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کهگیلویه 
و بویراحمد نیز خصوص این مساله مهم گفت:سال ۱۴۰۱ 
بیش از ۱۷۰ محموله زغال در اســتان کشــف شده و ۶۰ 
تن چوب جنگلی از متعرضان به جنگل های استان کشف 

شده است.
جاوید بخــت بیان کرد:همچنین در ایــن مدت ۴۱ کوره 
زغــال و ۱۵۰ خــودروی حامل چوب و زغــال قاچاق در 
کهگیلویه و بویراحمد توقیف شــده اســت.مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری اســتان کهگیلویه و بویراحمد عنوان 
کرد: این استان یک میلیون و ۵۵۰ هزار هکتار وسعت دارد 
که حدود یک درصد جمعیت کشــور را به خود اختصاص 
داد.وی اظهار کرد: کهگیلویه و بویراحمد در زمینه ســرانه 
جنگل در ســطح کشور رتبه نخســت را دارد بطوریکه به 
ازای هر نفر از جمعیت اســتان ۱.۲۵ هکتار جنگل وجود 
دارد که باید با صیانت از این ثروت طبیعی قدردانی خود را 
نشان دهیم.جاوید بخت خاطرنشان کرد: بیش از ۵۶درصد 
استان را جنگل تشکیل می دهد که در مجموع ۵۰ درصد 

از جنگل های کهگیلویه و بویراحمد از گونه بلوط است.

مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز  مارون خبر دادتاراج طلای سبز کهگیلویه و بویراحمد با اره سودجویان
جلوگیری از سوختن ۱۰ میلیارد فوت مکعب گاز

 در سال۱۴۰۱ در مارون
گروه شهرستانها: مدیر عامل شــرکت بهره برداری نفت و گاز  مارون 
گفت: در طرح جمع آوری گازهای همراه نفت با همکاری شــرکت های 

دانش بنیان از سوختن ۱۰ میلیارد فوت مکعب گاز جلوگیری شد.
قباد ناصری در نشســت خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: روزانه بیش از ۶۲۰ 
هزار بشکه نفت و ۵۸۵ میلیون فوت مکعب گاز داریم و تنها تامین کننده خوراک 

گاز پالایشگاه نفت اصفهان هستیم.
او با اشــاره به تحقق تولید ۱۰۱ درصدی نفت در شرکت بهره برداری نفت و گاز 
مارون افزود: این میزان تولید یک درصد بیشتر از میزان تعهد تولیدی است که 
شرکت نفت برای ما تعیین کرده بود. مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز  
مارون با اشاره به آلایندگی بسیار پایین در این شرکت نفتی، تصریح کرد: میزان 
گازســوزی در حوزه نفتی مارون کمتر از ده درصد اســت و این عدد تا دو سال 
آینده صفر می شود.ناصری گفت: به پشتوانه همراهی شرکت های دانش بنیان در 
طرح جمع آوری گازهای همراه، از سوختن بیش از ۱۰ میلیارد فوت مکعب گاز در 
سال گذشته جلوگیری کردیم. او با اشاره به استفاده از دستگاه های فرآورش سیار 
نفت و تفکیک گر ســیار نفت در فرآیند تولید نفت، یادآور شد: در مجموع ۱۴۰ 
هزار بشکه نفت را در عملیات اسید کاری و احیاء چاه های نفت بازیافت کرده و 
به مدار تولید بازگرداندیم. مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز مارون ادامه 
داد:با انجام حدود ۷۰۰ مورد عملیات نظارت بر کیفیت و کمیت تولید و ۳۰ مورد 
اصلاحیه فرآیندی مرتبط مقدمات ۳۰ هزار بشکه در روز افزایش تولید نفت و ۲۰ 
میلیون فوت مکعب در روز کاهش گاز سوزی را فراهم شد.ناصری اضافه کرد: در 
طرح ۲۸ مخزن بسته هایی داشتیم که در حال پیگیری است اما هنوز چیزی به 
ما تحویل داده نشده است اما همه موارد مرتبط با این طرح در اختیار و مدیریت 

ستاد شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب است.

قطار سریع السیر اصفهان-قم-تهران
 در ایستگاه زیرسازی

زیرسازی حدود ۷۰ درصد از مسیر قطار پرُسرعت اصفهان-قم-تهران 
در حد فاصل محور قم - اصفهان به پایان رسیده است.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، علیرضا صلواتی مجری کل طرح های زیربنایی 
استان اصفهان با بیان اینکه برنامه ریزی ها برای روسازی و ریل گذاری این مسیر 
در حال اجراست، گفت: زمینی به مساحت حدود ۷۵ هکتار مجاور شهر اصفهان 
برای احداث کارگاه های مختلف مانند تولید قطعات بتونی و جوش ریل تحویل 

گرفته شده است.
او افزود: حدود هزار و ۶۵۰ نفر و ۱۵۰ دســتگاه ماشین آلات در ۶ قطعه در این 
طرح فعالیت دارند و هم اکنون مانعی از نظر معارضات ملکی و تأسیساتی ندارد.

مجری کل طرح های زیربنایی استان اصفهان گفت: تاکنون حدود چهار میلیارد 
یوآن برای طرح قطار پرســرعت اصفهان-قم-تهران هزینه شده است.طول کل 
مســیر طرح قطار پرســرعت اصفهان- قم- تهران ۴۱۰ کیلومتر و طول مسیر 
اصفهان-قم ۲۴۵ کیلومتر اســت. این خط ریلی از نزدیکی ورزشگاه نقش جهان 
در اصفهان آغاز می شــود و پس از گذر از قم به ایستگاه شهر آفتاب و در نهایت 
ایستگاه مرکزی راه آهن تهران می رســد.با بهره برداری از قطار پرسرعت، مسیر 
اصفهان- تهران با سرعت متوسط ۲۵۰ کیلومتر بر ساعت، در مدت ۱۰۰ تا ۱۲۰ 

دقیقه طی می شود.

تخریب ۳۲ تغییر کاربری غیرمجاز 
در اراضی کشاورزی بوئین زهرا

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان بوئین زهرا گفت: ۳۲ مورد قلع و قمع 
تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون حفظ کاربــری اراضی زراعی و باغ ها در اراضی 

کشاورزی شال و رودک از توابع شهرستان بوئین زهرا اجرا شد.
به گزارش ایلنا، علی همت زاده با اعلام این خبر گفت: این قلع و قمع ها شــامل 
دیوارکشی و دپوی مصالح بوده که تخریب و مجموعا بیش از ۱۰۰۰۰ متر مربع 

از اراضی کشاورزی آزاد سازی شد.
 مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان بوئیــن زهرا افزود: ایــن عملیات با حضور 
نمایندگان دادگاه، نیروی انتظامی، مدیریت جهاد کشــاورزی و اداره امور اراضی 

شهرستان بوئین زهرا و با همکاری راهداری بوئین زهرا به انجام رسید.

کاروانسرای شاه عباسی شهر سمنان 
به میراث فرهنگی واگذار شد

پس از۳۰ سال مطالبه مردم استان سمنان، در مراسمی با حضور معاون 
اول قوه قضائیه و برخی مسئولان استان کاروانسرای شاه عباسی شهر 
ســمنان از قوه قضائیه به اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 

گردشگری واگذار شد.
به  گزارش خبرنگار ایلنا؛ حجت الاســلام  محمد مصدق معاون اول قوه قضائیه 
در این مراســم با اشاره به اینکه تحویل این کاروانسرا به میراث فرهنگی یکی از 
مطالبات قانونی و به حق مردم این دیار بوده اســت، افزود: این کاروانسرا باید به 

مکانی برای ارتقای فرهنگ ایرانی و  اسلامی، تبدیل شود.
وی با تاکید بــر لزوم بهره برداری این مکان طبق تدبیر بهینه، افزود: محل این 
کاروانسرا باید یک فضای فرهنگی- اجتماعی و در راستای ارتقای فرهنگی مردم 
باشد.سید محمدرضا هاشمی استاندار سمنان در مراسم واگذاری کاروانسرای شاه 
عباســی این شهربه اداره کل میراث فرهنگی، با اشــاره به وجود ۶۵۰ کیلومتر 
مســیر جاده ای استان سمنان، احیای این کاروانســرا را فرصتی مناسب برای 
ماندگاری مسافر و جذب گردشگر برشمرد.وی با بیان اینکه کمبود آب و کمبود 
جمعیت دو مشکل عمده استان سمنان است، افزود: استان سمنان به عنوان یک 
استان صنعتی، با تدابیر مناسب، بخش اعظمی از مشکلات واحدهای صنعتی را 
حل کرده اســت اما با مشــکل کمبود نیروی کار مواجه است.هاشمی خطاب به 
معاون اول قوه قضائیه، اظهار کرد: در این استان با جمع آوری معتادان متجاهر 
و اجرای طرح »یاری گران زندگی« با همکاری دهیاری های روســتاها، اقدامات 
بسیار مناســبی جهت مدیریت مسائل اجتماعی و کاهش آسیب های اجتماعی 

انجام شده و تصمیمات مناسبی نیز جهت رشد جمعیت، اتخاذ شده است.

تلف شدن یک پلنگ در دنا
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: یک 

پلنگ در منطقه حفاظت شده دنا به دلایل نامعلومی  تلف شده است.
اســلام جاودان خرد عصر روز هفدهمین فروردیــن ماه ۱۴۰۲ در این خصوص 
افزود: ســاعتی پیش گزارش مردمی مبنی بر تلف شدن یک پلنگ در محدوده 
»تنگ کلنجه«واقع در منطقه حفاظت شــده دنا به اطلاع یگان حفاظت محیط 
زیست شهرستان دنا رسانده شد. وی اظهارکرد: به منظور بررسی صحت و سقم 
گزارش، فورا اکیپی از محیط بانان شهرستان دنا به منطقه اعزام شدند. مدیرکل 
حفاظت محیط زیست اســتان کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: متاسفانه 
مشاهده محیط بانان دال بر تلف شدن یک پلنگ جوان بوده که بدون زخمی یا 
مشاهده ردی از آثار گلوله در بدن تلف شده است.وی ادامه داد: با هماهنگی که 
با دامپزشــک صورت گرفت، پس از کالبد شکافی علت مرگ مشخص و همانند 
توله پلنگی که در اسفند ماه سال گذشته در کوه های مناطق آزاد »گناوه لری« 
شهرستان گچساران تلف شده بود و پس از نزدیک به سه هفته دامپزشک استان 

علت مرگ را هاری بیان داشت، اطلاع رسانی خواهد شد.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی محیط زیست کهگیلویه و بویراحمد، 
گفتنی است که معاینه بالینی لاشــه نشان از علائم اولیه بیماری انگلی)اسهال 
مزمن( اتلاف آب بدن در مدفوع لاشــه دیده می شود .گفتنی است که در سال 
گذشــته ســه پنگ دیگر در مناطق »گناوه لری« گچســاران، »تنگ مهریان« 

بویراحمد، و منطقه »دیل« گچساران تلف شدند.

اخبار کوتاه

چشم انتظاری ۱۴ ساله اهالی فارس برای اتصال ریل 
به دریا به انتظار ۸۰ ساله اهالی این دیار برای شنیدن 
ســوت قطار گره خورد تا اینکه در دولت سیزدهم 
یک میلیارد یورو به این پروژه تزریق و مردم جنوب 
کشور را برای ایجاد این خط ریلی امیدوار کرده است.
به گزارش ایرنا، اهالی فارس هشــت دهه انتظار کشیدند تا 
راه آهن به این استان بیاید و اکنون حدود یک دهه از ورود 

آن به این دیار می گذرد.
عملیات اجرایی پروژه راه آهن شیراز-بوشهر ۱۴ سال پیش 
آغاز شــد، اما چنان کند پیش رفــت که امید مردم فارس 
برای افتتــاح آن را ناامید کرد و ایــن طرح تاکنون حدود 
۲۰ درصد پیشــرفت فیزیکی را تجربه کرده است و تا یکی 
دو ســال گذشته این تصور حاکم شــده بود که انتظار ۸۰ 
ســاله اهالی فارس برای شنیدن صدای سوت قطار در این 
استان برای افتتاح خط ریلی شیراز-بوشهر نیز تکرار شود تا 
اینکه در ســفر رییس جمهور دولت سیزدهم به این استان 
اعتبار مورد نیاز برای تکمیل این طرح عمرانی مهم جنوب 
کشــور مصوب و تزریق شد.در ســالیان گذشته تسریع در 
روند این پروژۀ زیرســاختی خواســته اصلی مردم فارس و 
بوشهر بوده اســت تا رونق تولید و تجارت به این استان ها 
و جنوب ایران از مسیر ریل باشد.طول این خط آهن ریلی 
از شــیراز تا بوشــهر حدود ۵۰۰ کیلومتر است که به ۱۱ 
قطعه اجرایی تبدیل شده است و از امتداد شهر های شیراز، 
زرقان، مرودشت، کوار، فیروزآباد، فراشبند، عسلویه، بایگان، 
بوشــکان، کلمه، اهرم و بوشــهر می گذرد.آنطور که پیشتر 
برای راه آهن شیراز-بوشــهر هدف گذاری شده، جابجایی 
ســه میلیون تن بار در ســال اول بهره برداری و افزایش تا 
۶ میلیون تن طی ۱۰ ســال، جابجایی یک میلیون مسافر 
در ســال اول بهره بــرداری و افزایش تا ۲ میلیون نفر طی 
۱۰ سال پیش بینی شده است که بی شک رونق اقتصادی و 

اجتماعی را برای فارس و بوشهر به ارمغان می آورد.
فــارس پهناور و غنی از ظرفیت هــای مختلف بیش از ۸۰ 
سال از زمانی که قطار و راه آهن به ایران آمد، هیچ عایدی 

از ورود آن نداشــت و با ایجاد زیرساخت این ناوگان در این 
استان نیز هنوز هم قطار سهم قابل ملاحظه ای از توسعه این 
دیار را به خود اختصاص نداده و تاکنون راه آهن در فارس به 
بن بست ریلی رسیده است.توسعه نیافتن خطوط ریلی در 
نقاط مختلف فارس موجب رشد فزآینده استفاده از خودرو 
برای حمل نقل و در پی آن ســکانداری این اســتان طی 
ســالیان متمادی در صدر جدول تلفات حاصل از تصادفات 
سالانه جاده ای شده است.برای نخستین بار در سال ۱۳۰۵ 
فکر ساخت و ایجاد لوکوموتیو سراسری در مجلس شورای 
ملی ایران شــکل گرفت و در ۲۷ مردادماه ۱۳۱۷ با اتصال 
دو خط شــمال و جنوب بسیاری از شهر های ایران به ریل 
متصل شدند که سهم فارس از این زیرساخت مهم هیچ بود.
بســیاری از کلانشهر های ایران از دهه ۲۰ تا ۶۰ رفته رفته 
به شبکه ریلی ایران متصل شدند، اما استان پهناور فارس با 
دارا بودن ظرفیت های اقتصادی، کشاورزی و صنعتی بسیار 
کماکان تا اواخر دهه ۸۰ از این زیرساخت بسیار ضروری در 
توســعه بهره مند نبود که پاسخ آن را باید از مدیران ملی و 
مدیران این استان در دوران گذشته جویا شد.تاثیر محروم 
ماندن فارس از شــبکه ریلی در طول ســالیان گذشته به 
نسبت سایر استان های کشور بر توسعه صنعتی این استان 
به وضوح قابل مشــاهده اســت، زیرا دارا بودن شبکه ریلی 
نقش بســیار مهمی در رونق صنعتی و اقتصادی هر منطقه 
دارد.تا سال های اخیر شنیدن این جمله که شیراز و فارس 
با دارا بودن نیمی از ظرفیت های گردشگری جهانی ایران که 
بی بهره از ریل اســت، برای بسیاری از گردشگران خارجی 
و ساکنان دیگر استان های کشور عجیب و باور نکردنی بود.

حدود ۶۱ ســال پیش این آرزوی اهالی فارس را به صورت 
مکتوب در نوشــته ای از مرحوم محمد ابراهیم باســتانی 
پاریزی تاریخ نگار شوخ طبع کرمانی می توان سراغ گرفت.
وی درمقاله ای که مربوط به اول خرداد ۱۳۳۷ اســت و در 
کتاب »زیراین هفت آســمان« درج شده، این آرزوی اهالی 
فارس را بازتاب داده است.سرانجام در خرداد ۱۳۸۸ سوت 
قطار در ایستگاه راه آهن شیراز شنیده شد و انتظار ۸۰ ساله 

اهالــی پایان یافت هرچند که در ابتــدای ورود این ناوگان 
به فارس حرف و حدیث های فراوانی در زمینه اســتاندارد 
پایین خط ریلی ایجاد شــده در زبان ها افتاده بود.طی ۱۰ 
ســال گذشته حدود ۵۰۰ کیلومتر ریل آهن در این استان 
به بهره برداری رســیده که ظرفیت حمل حدود ۵۰۰ هزار 
مســافر و ۳۵۶ هزار تن بار در ســال را دارد.در حال حاضر 
راه آهن فارس از مبدا شــیراز به ۲ مقصد پایتخت و مشهد 
مقدس قطار دارد و هنوز مســیر حرکت لوکوموتیو از این 
استان به مقاصد جنوبی کشور که اهمیت زیادی در حمل 
بار صنعتی و تجاری دارند، باز نشــده است و این استان بن 
بست خطوط ریلی است و با تداوم مسیر راه آهن تا بوشهر 
فارس از بن بست ریلی خارج خواهد شد و ریل از این سمت 
به دریا متصل می شود که این مساله نقش بارزی در توسعه 

و تجارت منطقه دارد.
مسیر های در حال احداث ریلی استان فارس مانند راه آهن 
شیراز-عسلویه-بوشهر، گلگهر-شیراز و اقلید-یزد از جمله 
طرح های کلان در دســت اجرای ریلی این استان به شمار 
می رود که بهره برداری از این طرح های عمرانی که نیازمند 
منابع مالی ملی اســت می تواند زمینه رشــد و توسعه این 
استان را محقق کند.بسیاری از ساکنان شهر ها و روستا های 
جنوب غرب شــیراز همچنان چشم انتظار گره گشایی در 
ســاخت و تکمیل و بهره برداری از راه آهن شیراز - بوشهر 
هستند.سفر سال گذشــته رییس جمهور به استان فارس 
و بوشــهر نوید بخش تســریع در ادامه عملیات پروژه خط 
ریلی بوشــهر – شــیراز بود و با وعده ای صادق اعتبار مورد 
نیاز تخصیص داده شــد و اکنون همت مسئولان محلی و 
کشوری بر ســرعت بخشی به تکمیل این پروژه مهم ریلی 

موثر خواهد بود.
تأمین مالی مهم ترین چالش پروژه راه آهن بوشهر-عسلوییه 
–شــیراز بود که در ســفر رییس جمهور کابینه سیزدهم 
مصوب و اعتبار مور نیاز تزریق شد.خط ریلی شیراز-بوشهر 
یک ابر پروژه ملی است، هیچ گونه طرح ریلی به این مقیاس 
در ســطح کشــور در قالب یک پروژه اجرا نشده است و با 

تزریق اعتبار مورد نیاز این طرح در ســفر رییس جمهور به 
این استان امید است با مدیریت کارآمد زمینه خروج استان 
فارس از بن بســت ریلی، زمینه صدور کالا و خدمات این 
اســتان از طریق آب های آزاد خلیج فارس نیز فراهم شود 
و پیوند های دیرین مردمان دیار فارس و بوشهر نیز تقویت 
شــود.مدیرکل راه آهن استان فارس اعلام کرد: بعد از سفر 
رئیس جمهور دولت ســیزهم و تزریــق اعتبار به پروژه راه 
آهن شیراز-عسلویه-بوشهر پیمانکاران این طرح مشخص 
شده و بخشی از کار نیز در حال انجام است.مهرداد انصاری 
مشــکل اصلی معطل ماندن این پروژه مهم زیرساختی را 
منابع مالی دانست و گفت: با سفر رییس جمهور به استان 
فارس مشکل تامین مالی این پروژه حل شده است.او گفت: 
مبلغ یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار یا یک میلیارد یورور 
به پروژه احداث راه آهن شیراز-عسلویه –بوشهر تزریق شد 
و این طرح اکنون با جدیت در حال تکمیل اســت.مدیرکل 
راه آهن استان فارس گفت: برای سرعت بخشی به تکمیل 
این پروژه مهم چندین پیمانکار برای تکمیل آن مشــخص 

شده تا کار با سرعت بیشتری پیگیری شود.
مدیــرکل دفتر فنی، امور عمرانی و حمــل و نقل ترافیک 
استانداری فارس نیز گفت: تکمیل راه آهن شیراز –عسلویه-
بوشــهر یکی از مصوبات مهم سفر های اســتانی آیت الله 
رئیسی به استان های فارس و بوشهر بوده است.امیرحسین 
جمشیدی گفت: این پروژه بعد از تعطیلی چندین ساله در 
ســال ۱۴۰۰ به مناقصه گذاشته شده که ۲ قطعه از سمت 
شــیراز و ۲ قطعه از استان بوشــهر در حال احداث است و 
پیمانکاران مابقی قطعه ها نیز در پایان سال ۱۴۰۱ با تامین 
منابع اعتباری مشخص شــد که به زودی عملیات اجرایی 

این قطعات نیز آغاز خواهد شد.
او گفت: پیش بینی می شــود که پروژه راه آهن شــیراز-
عسلویه-بوشــهر ظرف چهار ســال آینده به بهره برداری 
برسد، اما به نظر اگر کار با همین جدیت دنبال و اعتبارات 
به موقع تزریق شود امکان بهره برداری از این طرح مهم در 

سال ۱۴۰۴ نیز وجود دارد.

با توجه به شرایط خشکســالی، هر گونه برداشت 
آب از رودخانه های بالادســت سد اکباتان از طریق 

کشاورزان و باغداران ممنوع است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان همدان گفت: با توجه 
به بارش های چند ماه گذشته و ذوب شدن برف ها، جریان 
آب در رودخانه های بالادست سد اکباتان جاری شده است. 
محمد ضروری با بیان اینکــه هم اکنون نزدیک به ۱۳۰۰ 

لیتر در ثانیه آب از طریق رودخانه های بالادست وارد مخزن 
سد اکباتان می شــود، گفت: در این فصل از سال درختان 
باغات منطقه بالادست سد نیازی به آبیاری ندارند و برخی 
از باغــداران گمان می کنند با آبیاری درختان در این فصل 
محصولات بیشــتری برداشــت می کنند.او گفت: باغداران 
توجه داشته باشــند در فروردین ماه تا اواخر اردیبهشت ماه 
همه آورد آب رودخانه های بالادســت، سهمیه سد اکباتان 

است و هرگونه برداشت غیرمجاز پیگرد قانونی دارد و علاوه 
بر برخورد با خاطیان، تجهیزات برداشت آب نیز توسط تیم 

حفاظت از منابع آبی ضبط می شود.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای اســتان همدان گفت: 
در سومین سال خشکســالی پیاپی به سر می بریم و همه 
مردم باید در حفظ منابع آبی و جلوگیری از ایجاد کم آبی 
مشــارکت کنند.ضروری گفت: استفاده بهینه از منابع آبی، 

آبیاری قطره ای و اصولی، توســعه کشــت های گلخانه ای و 
اصلاح الگوی مصرف مهمترین راهکار مدیریت مصرف آب 
به شمار می رود.او گفت: اکنون حجم آب مخزن سد اکباتان 
به چهار میلیــون و ۶۰۰ هزار مترمکعب معادل ۱۶ درصد 
رســیده و همچنان ۸۴ درصد گنجایش آن خالی اســت و 
امیدواریم شــرایط بارندگی در فصل بهار نرمال باشد تا از 

شرایط خشکسالی خارج شویم.

مدیرکل حفاظت محیط زیست ایلام با اشاره به آخرین وضعیت آلودگی 
رودخانه چناره چرداول، گفت: مهلت یک هفته ای به کارخانه متخلف برای 

کاهش پساب داده شده است.
علیرضــا محمدی در گفتگو با خبرنــگار مهر اظهار کرد: با توجــه به اعتراض و 
نارضایتی مردم شهرستان چرداول به تداوم آلودگی شدید رودخانه چناره و افزایش 
بار آلودگی آن ناشــی از تخلیه پساب تصفیه نشده کارخانه خمیر مایه برتر واقع 
در شــهرک صنعتی اسلام آباد غرب با رایزنی و تلاش های انجام شده برای تعیین 
تکلیف وضعیت آلودگی و ترسیم درونمای رفع آلودگی رودخانه مذکور، روز گذشته 
با حضور مدیران کل حفاظت محیط زیست استان های ایلام و کرمانشاه و معاونین 

تخصصی ادارات کل دو اســتان در دفتر فرماندار شهرســتان اسلام آباد و حضور 
تلفنی دادستان شهرستان اسلام آباد، جلسه ای برگزار و ضمن بررسی جدی موضوع 
تصمیمات مثبتی اتخاذ شــده است. وی عنوان کرد: مقرر شده ظرف حداکثر یک 
هفته کارخانه یادشده نسبت به کاهش حجم خروجی و ایجاد حوضچه در محدوده 
واحد از تخلیه پساب خام به محیط و رودخانه راوند خودداری کنند.محمدی اظهار 
کرد: کارخانه یاد شده تا ۱۵ اردیبهشت سال جاری سیستم تصفیه خانه فاضلاب 
را راه اندازی کند، در صورت ادامه خروج پساب در پایان هفته اول به شکل فعلی 
به دســتور مقام قضائی بلافاصله واحد تعطیل و پلمب می شود.وی عنوان کرد: تا 
زمــان ایجاد تصفیه خانه فاضلاب با خروجی مورد تأیید اداره کل حفاظت محیط 

زیست کرمانشاه کارخانه تعطیل خواهد شد.مدیرکل محیط زیست ایلام اضاه کرد: 
از پیگیری تمام طبیعت دوســتان استان خصوصاً سمن های مستقر در شهرستان 

چرداول تقدیر وتشکر بعمل می آید.

تفاهمنامه های  اجرای  با  گفت:  مازندران  اســتاندار 
موجود با آستراخان، تبادلات اقتصادی و تجاری با این 

استان تا ۱۵ میلیون تن در سال قابل افزایش است.
به گزارش خبرنگار مهر، سید محمود حسینی پور در حاشیه 
نشست با استاندار آستراخان در گفتگو با خبرنگاران با بیان 
اینکه فرصت های خوبی برای توسعه مناسبات بین جمهوری 
اســلامی ایران و روسیه و همچنین آســتراخان و مازندران 
وجود دارد، خواستار بهره گیری از این ظرفیت ها برای توسعه 

تبادلات اقتصادی بین دو منطقه شد.
سید محمود حسینی پور با بیان اینکه به دلیل وجود بنادر 
و مســیر ترانزیتی موجود در مازندران و آستراخان این دو 

استان استراتژیک به شمار می روند، یادآور شد: از سال های 
دور تجارت بین مازندران و آســترا خان وجود داشت و هر 

ساله نیز این مناسبات تقویت شده است.
استاندار مازندران تصریح کرد: در دولت سیزدهم رویکردهای 
جدیدی برای توسعه مناسبات بین ایران و کشورهای منطقه 
از جمله روســیه رخ داده اســت و در نشســت با استاندار 
آستراخان برای عملیاتی کردن این تفاهم نامه ها و توافقاتی 
که بین دو کشور و اســتان صورت گرفته بود، برنامه ریزی 
کرده ایم.اســتاندار مازندران تصریح کرد: تاکنون هیئت های 
مختلفی بین ایران و روسیه مبادله شد و در یک سال اخیر 
نیز سه هیئت به منطقه سفر کردند و توافق های خوبی نیز 

صورت گرفته است.حسینی پور گفت: مازندران و آستراخان 
به دلیل موقعیت و اهمیت اســتراتژیک می توانند نسبت به 
فعال ســازی کریدور شمال و جنوب اقدام و اهتمام ویژه ای 
داشــته باشند. وی با اشــاره به اینکه در گذشته نیز تفاهم 
نامه های بین مازندران و آســتراخان منعقد شــده بود اما 
بخشــی از آنها اجرا نشده است به تشکیل کارگروهی برای 
پیگیری و رصد این تفاهم نامه ها و اجرای آن اشاره و اضافه 
کــرد: در آینــده نزدیک این کارگروه شــکل می گیرد و ما 
می توانیم تبادلات اقتصادی با ستارخان را تا ۱۵ میلیون تن 
در سال افزایش دهیم وی با اظهار اینکه در آینده نزدیک به 
آســتراخان سفر خواهم کرد، یادآور شد: تعامل و اشتراکات 

فراوانی بین مردم مازندران و آستاراخان وجود دارد و از این 
ظرفیت نیز می توانیم برای توسعه مناسبات بهره ببریم.

استاندار آستراخان نیز با اظهار اینکه فرصت های اقتصادی، 
فرهنگی و انسانی خوبی برای توسعه مناسبات بین مازندران 
و این استان وجود دارد به وجود ۱۰ سند و توافق همکاری با 

این استان اشاره کرد و خواستار اجرای آن شد.
این ورا بابوشکین با بیان اینکه در زمینه لجستیک و حمل 
و نقل کالا ظرفیت های خوبی وجود دارد، گفت: با استاندار 
مازندران توافق کردیم تا کارگروهی برای بررســی و اجرای 
تفاهم نامه ها و توسعه زمینه های همکاری مشترک بین دو 

استان برگزار و فعال شود.

خروج فارس از بن بست ریلی با اتصال راه آهن به دریا

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان همدان:

از رودخانه های منتهی به سد اکباتان برداشت نکنید

مدیرکل حفاظت محیط زیست ایلام تشریح کرد

آخرین وضعیت آلودگی رودخانه چناره چرداول

استاندار مازندران:

تبادلات تجاری با آستراخان تا ۱۵ میلیون تن قابل افزایش است

اعلام مفقودی
مفقودی )کلیه مدارک( برگ ســبز، سند کمپانی، کارت و سند 
 خودرو ســواری پراید SE ۱۱۱ مدل ۱۳٩۸ به شــماره انتظامی
1053227K431100NAS ۸٩۲ م۸۷ ایران۷۳ و شماره شاسی
و شماره موتورM ۱۳۶۲۵٩۴۱۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.


